当我第一次来到厦门这个城市，我就被它留住了。我深深的爱上了它，因为它有着我梦中对美好城市的一切向往——阳光、大海、椰林沙滩，宜人的天气、适度的消费、悠闲的生活以及高标准的城市基础设施发展水平。我从小就希望在这样一个不太大的美丽城市里，定居生活，不大的规模和友善的市民让人觉得家一般的温馨。所以，在结束了本科学习后，我毅然的来到厦门大学攻读硕士学位。

     研读期间，我了解到学校与业内著名的卡迪夫大学(Cardiff University)有联合培养双硕士的项目。卡迪夫城市规划（city and regional planning）专业是全英最好的专业之一,其紧凑的学制安排及高水平的教学质量得到业内一致的好评。学成归来的师兄师姐们都表示受益匪浅，并且含金量十足的文凭使其都在很短时间内找到了非常理想的工作。

听了他们的介绍，我对卡迪夫大学及卡迪夫这个城市产生了浓厚的兴趣，可是一年的时光离开厦门这个美丽的岛屿到一个陌生的城市让我颇有些不舍。但通过网络我了解到，厦门与卡迪夫竟然有着许多的神似之处！它们都拥有一片蔚蓝的大海，适宜的规模，温和的气候，和高水平的城市建设（urban facilities），它们都距离更高一级的中心城市（一个是伦敦，一个是福州）不到300KM，更重要的是，它们都拥有一所用这座城市的名字来命名的好大学。这所有的一切都让我怦然心动，通过GoogleStreetView我看到了卡迪夫美丽的城市景观，就更加坚定了我求学的决心——我要去这座美好的城市，进行最高水平的专业学习！

一直以来，我对西方的美食和西方的文化有着很深的兴趣，我觉得它们既神秘又优雅。我想在这一年难得的时光中好好的感受这座城市的气息，多交外国的朋友，同他们一起学习，一起打工，一起游历精致的中世纪小镇，体验西方的美食和传统节日，与他们交流东西方的文化和思想，并将这一切都好好记录下来，与国内的朋友们分享，作为永久的纪念。

我相信通过这一年紧张有效的学习和生活，会让我在专业技能和语言水平上有质的提高，将来回到厦门后，能够在政府规划部门任职，传播一些来自西方的不同思路，借鉴欧洲优秀的案例，提出一些中西结合的创新意见，为厦门的城市建设做出自己的贡献。

这是值得期待的一年，因为它将带来值得期待的人生。我希望，我努力，我相信！

翻译如下：

When I first came to the city of xiamen, I was to keep it. I deeply in love with it, because it is my dream for the good of all the yearning, sunshine city, sea, beach, "good weather, the moderate consumption, life of leisure and high standards of urban infrastructure development level. I grew up hope in such a not too big beautiful city, settled in, and less of the scale and friendly people make people feel the warmth of home general. So, in the end, I resolutely undergraduate study of xiamen university to study for a master's degree.

During the study, I know to school with the famous card to Cardiff University (Cardiff) leads a double master of the joint training project. Cardiff city planning (city regional planning)-Britain's best professional is one of the professional, compact system arrangement and high level teaching quality have been the consistent high praise. Learn to return all the elder sister of said, and a gold benefited from the diploma in a very short period of time to find a very ideal job.

Listen to their introduction, I for Cardiff university and Cardiff the city have a strong interest in a year, but the time left in this beautiful island to a new city let me quite some give up. But through the network I know, xiamen and Cardiff actually had a lot of spirit likeness place!!!!! They have a piece of the blue sea, for the size, mild climate, and a high level of city construction (urban facilities), they all distance a higher level of central city (a is London, one is less than 300 KM of fuzhou), and, more important, they have used the city a named for the good university. All of this make me heartache, through the GoogleStreetView I see Cardiff beautiful city landscape, more firmness my determination to study--I want to go to this fine city, the highest level of professional study!

I have always on the western food and western culture have a deep interest, I think they do a mysterious and elegant. I want to in this year time of the rare well feeling the city's breath, make foreign friends, with their study together and work together, a delicate medieval town, the experience of the western food and traditional festival, exchanges with them of eastern and western culture and thought, and will it all a good record, and domestic friends share, as a permanent memory.

I believe that through this year nervous effective learning and life, can let I professional skills and language level, and improve the quality in the future, can return to xiamen in government planning office, dissemination of some of the different ways of thinking, from Western Europe good case for reference, this paper puts forward some opinions, the innovation of the union of Chinese and western of xiamen urban construction to make their contribution.

This is is expected, because it will bring something to look forward to life. I hope, I work hard, I believe!

